
Zápis ze zasedání školské rady dne 23. května 2024 

Základní škola Turnov, Skálova 600, příspěvková organizace 

 

 Při zahájení zasedání školské rady bylo přítomno 5 členů školské rady z celkového počtu 6. 

Pan Zbyněk Miklík se na jednání omluvil. Školská rada je usnášeníschopná. 

 

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 

Jaroslav Koreň navrhl určit za ověřovatele zápisu paní Evu Budinovou a paní Oldřišku Korcovou, za 

zapisovatele Jaroslava Koreně. 

 

Návrh usnesení: 

Školská rada určila za ověřovatele zápisu paní Evu Budinovou a paní Oldřišku Korcovou, za 

zapisovatele Jaroslava Koreně. 

 

Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi se 0  

Usnesení bylo schváleno. 

 

2. Schválení programu jednání 

 

Jaroslav Koreň předložil ke schválení doplněný program jednání školské rady. Do programu byly 

zařazeny body k projednání předložené po odeslání pozvánky na jednání školské rady. 

 

Program:  

 

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 

2. Schválení programu jednání 

3. Vyhodnocení ankety k používání mobilních telefonů ve škole 

4. Šatní skříňky pro všechny žáky 2. stupni 

5. Sportovní příprava žáků na 2. stupni - množství akcí na úkor výuky, odhlášky 

některých žáků (jiné očekávání) aj. 

6. Funkční využití zahrady na ZŠ Skálova 

7. Počet žáků ve třídách 

8. Různé 

 

Návrh usnesení: 

Školská rada schvaluje doplněný program jednání. 

 

Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi se 0  

Usnesení bylo schváleno. 

 

Kontrola zápisu z posledního zasedání školské rady 

Jaroslav Koreň informoval, že zápis z posledního zasedání školské rady odeslal předseda všem 

členům k připomínkám. Návrhy na doplnění byly do zápisu zaneseny. Jaroslav Koreň přečetl 

schválená usnesení z tohoto zápisu. Jaroslav Koreň informoval, že dopravní opatření navržená 

školskou radou na posledním jednání byla již realizována. Pan Michal Loukota doplnil informace z 

dotazníkového šetření k nové ZŠ týkající se dopravy. 

 

 

 

 

 

 



3. Vyhodnocení ankety k používání mobilních telefonů ve škole 

 

 Během března a dubna proběhla mezi rodiči anketa týkající se používání mobilních telefonů 

ve škole. Na dotaz „Souhlasíte s omezením mobilních telefonů o malých přestávkách?“ byla odpověď 

„Ano“ v 494 případech. V 29 případech byla odpověď „Ne“.  

 O používání mobilních telefonů ve škole se diskutovalo také na poradě učitelů. I přes 

realizovaná opatření se výrazně nepodařilo snížit počet dětí, které o přestávkách používají mobilní 

telefony. Děti nejsou soustředěné na začátek výuky a nechce se jim okamžitě odložit telefon při 

zahájení výuky. Omezení wifi ve škole je neefektivní. Zatím nebude realizován zákaz mobilních 

telefonů nebo vybírání mobilních telefonů před zahájením výuky. Zákaz mobilních telefonů o 

přestávkách by musel být stanoven ve školním řádu. Proběhne opět diskuse mezi učiteli a následně 

budou opět osloveni rodiče.  

 Nyní je možné postupovat dle školního řádu, kde je stanoveno, že žák má být připraven na 

výuku, což díky používání mobilních telefonů o přestávkách žáci nestihnou splnit. Pravidla pro 

používání mobilních telefonů by bylo dobré nastavit hned od začátku nového školního roku.  

 

Bez usnesení 

 

4. Šatní skříňky pro všechny žáky 2. stupni 

 

 Někteří učitelé 2. stupně ZŠ Skálova požadují šatní skřínky pro všechny žáky 2. stupně ZŠ 

Skálova. V současné době mají šatní skřínky jen žáci ze sportovních tříd. Ostatní žáci nemají 

uzamykatelný prostor. Dětem se občas ztrácí věci. Stávající klece v šatnách nejsou moderní, jsou 

stejné jako v minulosti. 

 Pan ředitel Michal Loukota uvedl, že dokud nebude jisté, zda se uskuteční plánované 

stěhování škol, tak se nebudou další uzamykatelné skříňky do šaten pořizovat. V případě stěhování 

ZŠ Skálova bude ve stávající budově jiná škola, která může šatny řešit jiným způsobem. Přestěhování 

nových šatních skříněk do případné nové školy by bylo obtížné, šatny budou řešeny v projektové 

dokumentaci bez vazby na stávající šatny na ZŠ Skálova. V roce 2025 by mělo být zřejmé, zda se 

bude stěhování škol realizovat. 

 

Bez usnesení 

 

5. Sportovní příprava žáků na 2. stupni - množství akcí na úkor výuky, odhlášky některých 

žáků (jiné očekávání) aj. 

 

 Od učitelů 2. stupně ZŠ Skálova byl vznesen podnět ke sportovní přípravě dětí během školního 

roku. Některé sportovní akce jsou narychlo připravené, nelze efektivně plánovat výuku. Sportovní 

příprava (sportovní soustředění) se koná na podzim i na jaře. Sportovní příprava je také docházková. 

Žáci i učitelé kvůli sportovní přípravě často chybí. Sportovní příprava zasahuje do výuky, v některých 

třídách se méně učí. Sportovní přípravu je nutné předem plánovat a koordinovat. 

 Dle podnětů z triád je sportovní příprava zaměřena především na atletiku. Rodiče často děti 

ze sportovních tříd odhlašují. 

 ZŠ Skálova rodičům předem prezentuje, že sportovní příprava je zaměřena především na 

atletiku. Pohybová gramotnost je prioritou školy.  

 Pro řešení této situace bylo navrženo, aby sportovní příprava byla více plánována a 

koordinována s Tomášem Krištofem – hlavním trenérem sportovní přípravy. Dále by bylo vhodné 

sportovní přípravu doplnit tak, aby nebyla zaměřena je na atletiku. 

 

Bez usnesení 

 

 



6. Funkční využití zahrady na ZŠ Skálova 

 

 Učitelé 2. stupně ZŠ Skálova předložili následující požadavky na využití zahrady na ZŠ 

Skálova: využití altánu, pořízení přenosných laviček k ohništi, pořízení vyvýšených záhonů, pořízení 

přenosných stojanů na volejbalovou síť, pořízení prvků pro venkovní workout.  

 Pan Michal Loukota sdělil, že se dokončuje architektonická studie pro využití zahrady. Studie 

bude pracovat i s požadavky na pořízení přenosných laviček k ohništi, vyvýšených záhonů, 

přenosných stojanů na volejbalovou síť. Realizaci záměru bude komplikovat plánovaná rekonstrukce 

jídelny.  

 

Bez usnesení 

 

7. Počet žáků ve třídách 

 

 Učitelé 2. stupně upozorňují, že ve třídách je vysoký počet žáků. Při vysokém počtu žáků je 

obtížné učit moderně. Je nutné hledat cestu, jak tyto podmínky zlepšit, například dělením tříd nebo 

tandemovou výukou. Rizikem je vyhoření učitelů. 

 Pan Michal Loukota uvedl, že dle vyhlášky může být ve třídě 30 žáků. Další 4 žáci mohou 

být ve třídě, pokud je udělena výjimka. ZŠ Skálova má obsazenou celou kapacitu školy, stejně jako 

další školy v Turnově. Od září 2024 budou v ZŠ Skálova otevřeny 4 šesté třídy. Dětí z okolních obcí 

přibývá, proto některé děti musí chodit do škol mimo Turnov. Situace s vysokým počtem žáků ve 

třídách by se mohla zlepšit po plánovaném přestěhování škol.  

 Pro snížení rizika vyhoření učitelů umožňuje ZŠ Skálova například dovolenou během 

školního roku, pořádá společné akce pro učitele, povoluje vzdělávání externě mimo školu. 

 

Bez usnesení 

 

8. Různé 

 

Pan Michal Loukota prezentoval přepokládaný harmonogram stěhování škol v Turnově pro 

období 2024 – 2028 sestavený Městským úřadem Turnov. V období 2024/2025 budou připravované 

projektové dokumentace. V období 2025/2026 dojde k rekonstrukci ZŠ Alešova. V tomto období 

budou dočasně chybět prostory pro 3 třídy, které budou řešeny například kontejnerovými třídami. 

V roce 2026 se předpokládá přesun ZŠ Zborovská do přízemí budovy ZŠ Skálova. V tomto období 

budou dočasně chybět prostory pro 5 tříd, které budou řešeny například kontejnerovými třídami nebo 

využitím prostor v knihovně. V období 2027/2028 bude stěhování škol dokončeno. Rekonstrukce 

budou ukončeny. Prezentovaný harmonogram se velmi pravděpodobně bude v čase posouvat. 

Další jednání školské rady je plánováno na říjen nebo listopad 2024. 

 

 

 

Účast: Ing. Tomáš Špinka, Mgr. Vendula Bičíková, Mgr. Oldřiška Korcová, Ing. Eva Budinová, Ing. 

Jaroslav Koreň 

 

Hosté: Mgr. Michal Loukota 

 

Ověřovatelé: Ing. Eva Budinová, Mgr. Oldřiška Korcová 

 

Zapisovatel: Ing. Jaroslav Koreň 

 


